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Zapisnik 

 

    Sastanak LAG-a Baranja  

 

Datum održavanja : 

 

27. 07. 2012.  

  

Mjesto održavanja :   

 

Općina Jagodnjak, vijećnica općine  

  

Tema :   Izrada Lokalne razvojne strategije (LRS) LAG-a Baranja 

 

 

 

Dnevni red sastanka: 

 

1. Predstavljanje članova LAG-a (tko je tko; razmišljanja i iskustva; važnost uključivanja 

ključnih dionika) 

2. Važnost izrade LRS LAG-a Baranja 

3. Aktualnosti vezano za LAG-ove u RH 

4. Postojanje podloga za izradu LRS u vidu postojećih dokumenata  

5. Važnost definiranja pravaca razvoja mikroregije 

6. Sljedeći koraci: što je potrebno za proces izrade LRS 

 

 

      Prisutni predstavnici LAG-a Baranja i Udruge Slap: 

 Stanko Dabić, Lidija Dabić, Sonja Vuković, Gordana Stojanić i Mihael Tomich  

 

      Prisutni predstavnici općine Jagodnjak: Anđelko Balaban- načelnik, Milan Drača- 

koordinator, Ljubomir Damjanović-istraživački tim,  Rada Čubra i Nada Šalajić  

 

      Ostali sudionici sastanka – potpisna lista u prilogu 



  

      Sažetak sastanka:  

 

Načelnik Općine Anđelko Balaban otvorio je sastanak, pozdravio prisutne i predstavio 

članove LAG-a Baranja i Udruge Slap koji rade na izradi lokalne strategije razvoja Baranje. 

Sonja Vuković iz Udruge Slap zadužena za izradu LSRB, u svom je predavanju upoznala 

skup s osnovnim principima i značajem lokalnih akcijskih grupa koje se vode tzv. LEADER 

pristupom u razvoju lokalne zajednice. Objasnila je smisao lokalnih razvojnih strategija, 

koje bi trebale biti realne, s realnim ciljevima i prioritetima definiranim od ključnih lokalnih 

dionika. Umjesto diktata „odozgo“, LEADER pristup podrazumijeva aktivno učešće 

lokalnih dionika iz svih sektora društva (javni, profitni, neprofitni, koji žive i djeluju u 

lokalnoj zajednici i najbolje poznaju situaciju) u definiranju lokalne razvojne strategije, tj. 

ciljeva, prioriteta, mjera i aktivnosti lokalnog razvoja. Sonja je izvijestila skup o potpisanom 

ugovoru za izradu zajedničke lokalne razvojne strategije Baranje s udrugom "Naši ljudi" iz 

Mađarske iz sredstava EU fondova iz IPA programa prekogranične suradnje Mađarska-

Hrvatska i o formiranim timovima koordinatora i istraživača iz svih baranjskih općinama, 

koji će raditi na prikupljanju i obradi podataka važnih za izradu LSRB.  

Gordana Stojanović iz Regionalne razvoje agencije (RRA) uključena je ispred Udruge Slap 

u izradu LRS. Gordana je prisutnima prezentirala dosadašnje rezultate RRA kroz odobrene i 

realizirane projekte iz EU fondova i naglasila je kako su dosadašnji pretpristupni fondovi 

EU bili samo priprema za mnogo vrednije strukturne i kohezijske fondove koji slijede po 

ulasku u EU. Gordana je objasnila i usporedila i druge strateške dokumente u našoj oblasti 

(Županijska razvojna strategija 2011.-2013. i Regionalna razvojna strategija).  

Gordana Stojanović je prezentirala SWOT analizu Baranje, koju je izradio baranjski 

istraživački tim na jednoj od radionica i objasnila značaj analize za definiranje strategije.  

Prisutni su zamoljeni da upotpune analizu, ukoliko imaju dodatne ideje. Nakon uvodnog 

dijela, razvila se diskusija na temu glavnih obilježja Baranje. Isto tako raspravljalo se i o 

obilježjima, potencijalima i mogućim pravcima razvoja Općine Jagodnjak i otvorena je 

diskusija. 

U diskusiji su sudjelovali: Anđelko Balaban, Ljubomir Damjanović, Ljubomir Kolarević, 

Milorad Stojković, Nada Milojević, Nada Šalajić, Rada Čubra, Nadica Balog, Radivoj 

Damjanović i Milan Drača. 

 

Anđelko Balaban, načelnik Općine Jagodnjak i upravitelj PZ Naše selo, u svojoj diskusiji 

na temu po čemu je Baranja prepoznatljiva istakao je da je „Baranja Berend“ i da je 

prepoznatljiva prije svega po dobrom dišu, kulenu i vinu, Kopačkom ritu, lovnom turizmu, 

seoskom turizmu i gastro ponudi. Sve su to prednosti koje trebaju naći mjesto u budućoj 

strategiji razvoja Baranje. Balaban ističe da u Općini Jagodnjak većina stanovništva živi od 

poljoprivrede, a pored ratarske proizvodnje na području općine razvijena je i stočarska 

proizvodnja, uzgoj svinja, uzgoj ovaca i proizvodnja mlijeka, a već godinama se razvija i 

tradicija u proizvodnji kulena. Općina Jagodnjak poznata je po čuvenoj manifestaciji 

“Kulinijada“ koja okuplja svake godine sve više proizvođača i ljubitelja kulena. Napominje 

kako je već pokrenut postupak brendiranja kulena kao prepoznatljivog autohtonog 
baranjskog proizvoda i da u PZ Naše selo već postoji gotov projekt za izgradnju pogona za 

proizvodnju kulena, ali da zbog velike investicije i nemogućnosti osiguravanja kredita, 

projekt do sada nije realiziran. Također su u pripremi projekti za izgradnju klaonice i 

poduzetničkog inkubatora na području Općine Jagodnjak. 

Ljubomir Damjanović, u općini Jagodnjak zadužen za izradu projekata, naglašava kako je 

Općina Jagodnjak aktivna i da je do sada aplicirala na natječaje sa više projekta. Posebno 

naglašava važnost projekta poduzetničkog inkubatora za koji su dobili na Županijskom 



natječaju sredstva za izradu dokumentacije, a realizacija ovog projekta doprinijela bi 

razvoju poduzetničke infrastrukture  i novom zapošljavanju na području općine. 

Ljubomir Kolarević, vlasnik OPG Kolarević čija je osnovna djelatnost ratarska i stočarska 

proizvodnja, ističe kako je u Baranji postao veliki problem ukidanje kooperacije od strane 

Belja, što se odrazilo na znatno smanjenje stočarske proizvodnje, pa je tako PZ Naše selo 

ostala jedina zadruga koja se i dalje bavi organiziranom proizvodnjom i otkupom svinja. 

Također naglašava da je u Općini značajna proizvodnja mlijeka i da čak 36 domaćinstava u 

selu živi od proizvodnje mlijeka. Dnevno se u selu Jagodnjak proizvodi i otkupljuje oko 

3.500 litara mlijeka. Osobno razmišlja već godinama o pokretanju mini mljekare i 

proizvodnji sira, ali zbog velike investicije do sada se nije usudio ući sam u tako veliki 

projekt. Smatra da bi udruživanjem mljekara u zadrugu, takav projekt bilo lakše realizirati. 

Milorad Stojković, vlasnik OPG-a Stojković čija je osnovna djelatnost ratarska 

proizvodnja, poznat i po proizvodnji kulena, podržava Balabana i ističe kako je za 

budućnost Općine Jagodnjak značajno pokretanje pogona za proizvodnju kulena. U svom 

izlaganju Stojković napominje kako već postoji ideja o projektu „kuća kulena“ u kojoj bi se 

prikazala tehnologija proizvodnje kulena što bi trebalo dati dodatni doprinos razvoju 

seoskog turizma na području Općine Jagodnjak. 

Nada Milojević , vlasnik OPG Milojević, upoznaje prisutne kako je uredila seosko imanje i 

pokrenula ugostiteljsku djelatnost na seoskom imanju uz domaću gastronomsku ponudu 

tradicijski pripremljenih jela. Domaćinstvo je također opremljeno strojevima za očuvanje 

starih zanata ( tkalački stroj, kolotur za proizvodnju posuda od gline, keramička peć i 

drugo). 

Budućnost Općine Jagodnjak Nada vidi pored navedenog, u razvoju seoskog turizma i 

tradicijskoj proizvodnji domaće hrane. 

Nada Šalajić, predstavnica SKD „Prosveta“ i civilnog sektora, naglašava važnost očuvanja 

nacionalnog i kulturnog identiteta kao i očuvanje tradicijskih običaja i starih zanata. 

Naglašava kako je do sada kroz program prekogranične suradnje već ostvaren projekt za 

očuvanje starih zanata koji je provela Udruga „Zlatna žena“ u suradnji sa Poduzetničkim 

centrom u Osijeku. Nada ističe značaj spomenka “Bolmanske bitke“ iz drugog svjetskog 

rata  koji se nalazi u Bolmanu. Iako spomenik ima povijesni značaj za ovo područje, već 

godinama je zapušten i u neprimjerenom stanju, pa bi ga trebalo obnoviti i koristiti kao 

povijesno kulturni sadržaj u općini. Također napominje da u Bolmanu postoji etno kuća 

osmišljena kao muzej u spomen na „Bolmansku bitku“ koju bi trebalo urediti i staviti u 

funkciju. 

Rada Čubra, inače zaposlena u Općini Jagodnjak, voditeljica je projekta „ Pomoć u kući 

osobama starije životne dobi“ kao volonter, iznosi svoja iskustva u volonterskom radu i 

pomaganju starijim osobama i naglašava kako se sa takvim projektima treba nastaviti i u 

narednom periodu. 

Nadica Balog, predsjednica Udruge “Romsko srce“, zainteresirana je za uključivanje u 

projekte koji će podržavati zapošljavanje Roma. 

Radivoj Damjanović, predsjednik NK Bratstvo, ističe kako bi bilo dobro pokrenuti školu 

nogometa za djecu i omladinu. 

Milan Drača, voditelj komunalnog poduzeća u vlasništvu Općine Jagodnjak „Gmajna“, 
naglašava kako je u Jagodnjaku među mladima razvijena informatička aktivnost i da postoji 

besplatna lokalna internet mreža na području općine koju su izradili mladi iz Jagodnjaka. 

 

Gordana Stojanović i Stanko Dabić su upoznali nazočne o idućim koracima i što je potrebno 

učiniti u idućem razdoblju za proces izrade lokalne strategije razvoja Baranje.    

 

 Dovršeno u 16,00 sati. 



         

       Zaključci sastanka : 

 

1. Ustanovljeno je tko su ključni dionici za razvoj LAG-a i naglašena je potreba šireg 

uključivanja  

2. Mogući Pravci razvoja za općinu Jagodnjak su razvoj poduzetničke infrastrukture, 

proizvodnja kulena i sira, razvoj seoskog turizma i očuvanje kulturne baštine i 

tradicijskih zanata. 

3. Razmijenjene su aktualne informacije kako teče proces vezano za LAG-ove na 

nacionalnoj razini, a u kontekstu pristupanja RH u članstvo EU 

4. Dogovoreno je korištenje svih dosad izrađenih dokumenata s područja mikroregije, 

ŽRS-a, i drugih dokumenata, radi bržeg prikupljanja informacija potrebnih za 

strategiju 

5. Podijeljeni su zadaci vezano za „temeljnu analizu“ (uvodni dio strategije koji pruža 

ključne informacije o samom području) – Milan Drača će kao koordinator u Općini 

Jagodnjak omogućiti uvid u sve potrebne podatke za Općinu Jagodnjak, Ljubomir 

Damjanović će s ostalim članovima istraživačkog tima pribaviti sve potrebne 

podatke iz Općine Jagodnjak za izradu lokalne strategije razvoja Baranje, te 

podijeliti anketne upitnike i pomoći u njihovom ispunjavanju zainteresiranim 

poduzetnicima i predstavnicima civilnog sektora u predstavljanju svojih projektnih 

ideja 

6. Na sljedećem sastanku biti će rađena analiza potreba i sektorska SWOT analiza (za 

područje poljoprivrede i ruralnog razvoja svakako)  

 

 

 

 

Zapisnik sastavila: 

 

Lidija Dabić 


